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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 698 (Alm. del), som Folketin-
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Spørgsmål nr. 698 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 
”Vil ministeren redegøre for, om eventuelle oplysninger om 
rocker/bandemedlemmers tilstedeværelse i klubberne videregi-
ves til kommunerne, der måtte yde økonomisk støtte til klub-
berne, og om der har været konkrete situationer, hvor politiet har 
oversendt informationer?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Der henvises til Rigspolitiets samtidige bidrag til besvarelse af 
spørgsmål nr. 696 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. Som 
det fremgår heraf, vil politiet, hvis politiet træffer bandemed-
lemmer i kommunale klubber, som udgangspunkt og så vidt mu-
ligt registrere disse personer, ligesom kommunen i regi af for-
skellige samarbejdsfora – f.eks. SSP-samarbejdet – vil kunne 
blive gjort bekendt med politiets oplysninger om, hvilken per-
sonkreds der benytter klubben. 
 
De oplysninger, som politiet indsamler og bearbejder som led i 
den løbende og systematiske monitorering af bandeområdet, er 
af særdeles sensitiv karakter. Rigspolitiet har derfor som ud-
gangspunkt ikke mulighed for at videregive oplysninger om, 
hvem der i Politiets Efterforskningsstøttedatabase (PED) er re-
gistreret som rockere eller bandemedlemmer til andre myndig-
heder, medmindre det er nødvendigt for politiets opgavevareta-
gelse. Det skyldes, at sådanne oplysninger bl.a. vil kunne afsløre 
politiets viden om enkeltpersoner i miljøet, hvilket i sig selv er 
egnet til at kompromittere politiets monitorerings- og efterforsk-
ningsindsats på området. 
 
Det bemærkes i tilknytning hertil, at behandling af oplysninger 
i PED er reguleret af bekendtgørelse nr. 1079 af 20. september 
2017 om behandling af personoplysninger i Politiets Efterforsk-
ningsstøttedatabase (PED). Det følger af bekendtgørelsens § 1, 
stk. 1, at PED tjener som internt arbejdsredskab for politiet.” 

 

 

 

 


